
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL 
DIA 7 DE FEBRER DE 2003 

 
A la Vila de Montblanc, el dia 7 de febrer de 2003, a les 10 del vespre, es reuneix a la 
Sala de Sessions, el Ple de l’Ajuntament en sessió ordinària, sota la Presidència de 
l’Alcalde SR. JOSEP MARIA BORRÀS VIDAL i l’assistència dels Tinents 
d’Alcaldes Srs. JOSEP  ANDREU DOMINGO, GUILLEM JANÉ PUJOL, Sr. 
JOSEP MARIA COMBALIA PRATS i els Regidors Sra. NÚRIA PELAY 
BARGALLÓ, SR. XAVIER MARTÍ ESPLUGAS, SR. XAVIER HUGUET 
NAVARRO, SR. JOSEP MARIA CAMPDEPADRÓS SANS, SR. JUAN MOLINA 
DÍAZ,  SRA. MONTSERRAT FARRIOL MOIX, SR. JOAN VENDRELL VILA,  
i excusant la seva assistència el Sr. CARLES CARRERAS OLLÉ i Sr. FRANCESC 
BENET RIBÉ, assistits pel Secretària accidental de la Corporació la Sra. ELISA 
FREIXAS GINÉ, que certifica. 
 
PRIMER PUNT.-  APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS 
 
S’aprova per unanimitat l’acta de la sessió ordinària del passat 17 de gener. 
 
 
SEGON PUNT.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS D’ALCALDIA 
 
Es dóna compte de les Resolucions d’Alcaldia sense cap més incidència. 
 
 
TERCER PUNT: DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE LA 
COMISSIÓ DE GOVERN 
 
Es dóna compte de les resolucions de la Comissió de Govern, sense cap més incidència 
 
 
QUART PUNT: NOMENAMENT JUTGE DE PAU I SUPLENT 
 
Pren la pauraula el Sr. Alcalde dient que s’ha tingut una entrevista amb les sol·licitants 
que eren 4 i han presentat renúncia 3, principalment pel sou, quedant per tant nomès una 
candidata a ocupar el càrrec.  
 
Comenta el Sr. Josep Andreu que la tramitació per l’elecció del Jutge de pau  no ha estat 
prou correcta, ja que s’hauria d’haver escollit el Jutge de pau amb concens de tots els 
grups polítics. 
 
Intervé el Sr. Campdepadrós dient que està d’acord amb que la tramitació feta en quant 
a l’elecció del Jutge de pau no ha estat correcta. Per currículum la persona de Paulina 
Sans Rodo reuneix les condicions i és adient. 
 

 



Sotmès el dictamen a votació secreta, s’emeten cinc vots a favor, un vot en contra i cinc 
vots en blanc, per tant no s’aconsegueix la majoria absoluta necessària per aprovar 
l’esmentat acord:  
Atès que el proper 11 de febrer de 2003 farà quatre anys de la publicació en el BOP el 
nomenament del Jutge de Pau titular i suplent.  
 
Atès que s’ha de procedir a cobrir les places de Jutge de Pau titular i suplent en el 
moment que quedin vacants. 
 
Atès que el senyor Alcalde, mitjançant el corresponent Ban i la publicació en el BOP 
núm 11, de 15 de gener, ha donat a conèixer a la població les vacants produïdes i el 
procediment electiu la seva elecció, havent-se presentat les sol·licituds de Sra. Anna 
Maria Redondo Gutierrez, Sra. Goretti Corbella Duseran i Sra. Pepita Solsona Ollé, les 
quals han presentat la renúncia a la plaça sol·licitada. 
 
Atès que a presentat sol·licitud la Sra. Paulina Sans Rodo per a Jutge titular i no s’ha 
presentat cap instància per la plaça de jutge suplent 
                                                                  
Vist l’informe jurídic i la legislació aplicable:  
 
- Escollir a Paulina Sans Rodo com a Jutge de Pau titular, mentre la plaça de Jutge 
suplent queda vacant, proposant el nomenament de les dues places a la Sala de Govern 
del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya per conducte de l’Il·lm. Sr. Jutge de la 1ª. 
Instància i Instrucció de Valls.  
 
CINQUÈ PUNT: AMPLIACIÓ CONCESSIÓ AIGUA CAT 
 
Pren la pauraula el Sr. Alcalde dient que en el Ple de l’octubre el grup ApM va demanar 
l’ampliació de l’aigua del CAT de 2.000 m3/dia, el grup de CiU estava d’acord amb 
sol·licitar 1.800 m3/dia i ERC 1.500m3/dia. 
 
Intervé el Sr. Campdepadrós dient que ApM presenta una moció en el Ple de l’octubre 
fent la petició d’ampliació d’aigua del CAT en 2.000m3/dia en previsió de consums 
importants. Actualment el CAT no dóna ampliacions de concessió d’aigua. El més 
important és que es faci la petició i aviat. 
 
El Sr. Josep Andreu comenta que hi ha un cert alarmisme que prové de CAT, això es 
propaganda a favor del transvassament d’aigua de l’Ebre. Aquests últims anys han estat 
anys hídrics deficitàris i s’ha abandonat la xarxa de muntanya. No hi ha hagut 
problemes d’aigua perquè el que s’ha fet es obrir l’aixeta de l’aigua de l’Ebre i 
d’aquesta manera s’afavoreix la cultura del transvassament. Així es deix la xarxa 
abandonada i es té més en compte l’aigua de l’Ebre. El grup ERC volen 1.500 m3/dia, 
mantenir la xarxa de muntanya i fer prospeccions que fa anys que no se’n ha fet cap.  
 
Intervé el Sr. Alcalde dient que el CAT en cap moment ha dit que els Ajuntaments 
ampliin la concessió d’aigua, sino al contrari si l’Ajuntament no sol·licita una ampliació 
d’aigua millor. A més l’Ajuntament que no ho demani a temps es trobarà que no li 

 



concediran. Les empreses abans d’instal·lar-se a una població el primer que demanen es 
aigua i llum. Si l’ampliació de l’aigua que es demani no s’utilitza es pot vendre.  
 
Intervé el Sr. Campdepadrós explicant que no està d’acord amb que no s’ha arreglat la 
xarxa de muntanya. S’ha de demanar l’ampliació perquè quan funciona el càmping es 
passaran de llarg els 550m3/ dia. 
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per vuit vots a favor i tres abstencions, adoptant-
se el següent acord: 
 
Vist l’informe de data 18 de novembre de 2002 del Servei d’aigües de Montblanc en el 
que es detalla la quantitat d’aigua subministrada pel Consorci d’Aigües de Tarragona 
l’any 2001 i la còpia del document “Històric d’aportacions 2000–2002, previsió de 
consums del Municipi de Montblanc i ampliació de reserva al Consorci Aigües de 
Tarragona”.  
 
Atès que en aquest document es pot observar com el consum de la població s’ha 
incrementat en dos anys en 183 m3/ dia i les aportacions de recursos municipals s’han 
reduït en uns 400 m3/ dia. Actualment el consum mig es situa en 1990 m3/ dia enfront 
del 1807 m3/ dia  l’any 2000. 
 
Atès que es preveu la incorporació a curt termini d’importants i elevats consumidors, 
com seran: Videmosa, Frape Behr, polígon industrial, hotels i fondes.  
 
Atès que l’informe aconsella sol·licitar una ampliació de la concessió de 800 m3/ dia. 
 
Atès que la concessió actual es de 1.000 m3/ dia, l’ampliació de la concessió es faria per 
800 m3/ dia i el total de concessió quedaria en 1.800  m3/ dia. 
 
S’acorda: 
 

- Sol·licitar al Consorci D’aigües de Tarragona una ampliació de la concessió 
consistent en 800 m3/ dia. 

 
SISÈ PUNT: APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ PUNTUAL 
FRAPE-BEHR 
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:  
 
Atès que el Ple d'aquest Ajuntament, en la seva sessió del passat  20 de setembre, va 
aprovar inicialment la modificació del Pla General d’Ordenació Urbana de Montblanc, 
Zona Frape-Behr, modificació de paràmetres urbanístics, i exposat al públic mitjançant 
anuncis inserits  en el Punt  Diari de 18 d’octubre, i en el B.O.P. núm. 244, de 23 
d’octubre, no s’ha presentat cap al·legació. 
 
Atès que en relació als organismes consultats, han emès informe favorable, únicament 
RENFE estableix unes prescripcions a tenir en consideració. 
 

 



Vistos els articles 83  en  relació amb l’art.  94  de la Llei 2/2002, de 14 de març 
d’Urbanisme, 123 i ss. i  161  del Reglament de Planejament, 21.1.j, c i 47.3 de la llei 
7/1985,  de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim.   
Vist  l'informe  emès per   la Secretaria d'aquest Ajuntament i per l’Arquitecte 
Municipal, s’acorda: 
 
PRIMER: Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla General d'Ordenació 
urbana de  Montblanc, Zona Frape-Behr, modificació de paràmetres urbanístics. 
 
SEGON:  Trametre l'expedient complert a la Comissió d’Urbanisme de Tarragona, tot 
instant-ne l'aprovació definitiva. 
 
SETÈ PUNT: SOL·LICITUD DESVIAMENT LÍNIA ALTA TENSIÓ PLANS 
D’EN JORI 
 
Intervé el Sr. Campdepadrós dient que no ha quedat definit el traçat de connexió i els 
enllaços no es tenen clars i que fins que no vegin el plànol no poden votar a favor. 
 
Comenta el Sr. Josep Andreu que  li ensenyarà el plànol correcte, perquè ho puguin 
veure ApM i així votar a favor, perquè seria convenient que s’aprovès l’acord en aquest 
Ple i per unanimitat de tots els partits. 
 
Una vegada ApM ha pogut verificar els plànols decideix que votarà a favor del 
desviament de la línia alta tensió plans d’en Jori. 
 
Sotmès el dictamen a votació, s’acorda per unanimitat, adoptar el següent acord: 
 
Atès que en el projecte constructiu IV A del Tren de gran Velocitat entre Madrid i 
Barcelona, de data de febrer de l’any 2000, en el PK 404+400 contemplava les 
modificacions sota l’epígraf –VTE S n 105-L.E.A.T. 400 kv Mequinença-Rubi, Red 
Elèctrica Espanyola i sota l’epígraf VTE Sn104- L.E.A.T. 220 kw Lleida- Perafort, 
FECSA-ENHER-I, de les dues línies elèctriques esmentades. Així mateix en l’esmentat 
punt quilomètric existia en el projecte constructiu un pont sobre el tren de gran velocitat 
per restituir la vialitat dels camins agraris existents. 
 
En el mes de novembre de l’any 2000, l’Ajuntament de Montblanc encarrega a Red 
Elèctrica Espanyola un projecte per aprofitant l’esmentat desviament del GIF de la 
L.E.A.T. 400Kw Mequinença- Rubi, modificant la zona continua del Polígon Industrial 
de Plans d’en Jori, projecte que fou entregat a l’Ajuntament en data d’abril del 2001. 
 
Informats per part del GIF de la dificultat de traslladar l’esmentada línia i de la 
possibilitat de modificar el projecte constructiu que comportava a més de no tocar cap 
torre de la línia la supressió del pont sobre el tren de gran velocitat per restituir els 
camins agraris, donat que no existia el gàlib d’alçada suficient que marca la llei, 
l’Ajuntament de Montblanc encarregà un altre projecte a Red Elèctrica Espanyola que 
fou lliurat el mes d’abril del 2002 en què només es modificava la part de la línia que 
afectava a la zona industrial de Plans d’en Jori. 
 

 



Aquest nou estudi fou lliurat al GIF amb l’avinentesa de poder ser complementari amb 
els projectes de subministrament elèctric del tren de gran velocitat. 
 
Com sigui que en el modificat del tram IVA no es modifica la L.E.A.T. 400Kw - 
Mequinença- Rubi i no figura el pont de vialitat sobre el tren de gran velocitat per les 
esmentades raons d’altura  de gàlib que marca la llei: 
 
S’acorda: 
 
PRIMER: Implica 2 alternatives :  
1. Que el GIF inclogui en els seus projectes d’electrificació el desviament de 
l’esmentada línia, projecte i pressupost els quals s’adjunten. 
2.   Si el GIF considera convenient que siguin lliurats a l’Ajuntament de Montblanc tots  
els recursos pressupostaris per poder dur a terme aquesta modificació. 
 
SEGON: Enviar còpia de l’acord a la Direcció General d’Indústria per tal de requerir la 
seva conformitat  
 
TERCER: Enviar al President del GIF per tal de què sigui estimada aquesta petició. 
 
VUITÈ PUNT: MODIFICACIÓ ORDENANCES FISCALS 
 
El Sr. Campdepadrós pregunta com es queda el tipus impositiu de l’IBI. 
 
Contesta el Sr. Jané dient que es tipus impositiu es queda igual, únicament s’aplica el 
tipus màxim per les autopistes que estan inclosos en l’apartat de béns de característiques 
especials i a partir de l’any 2005 començaran a pagar l’impost. Pel que fa a la 
modificació actual de les ordenances, es fa per adaptar-les a la nova llei que ha 
modificat la llei reguladora de les Hisendes Locals donant un nou redactat a l’IBI i a 
l’IAE, i s’ha creat una nova taxa que regularà l’ús privatiu especial del sòl, subsòl i vol 
de les vies públiques per empreses subministradores de serveis públics. 
 
Intervé el Sr. Alcalde dient que fa més de vint anys que l’autopista no paga IBI, ja està 
bé que s’apliqui el màxim. 
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova l’acord per unanimitat: 
 
Vistes les modificacions establertes per la Llei 51/2002, de 27 de desembre, de reforma 
de la Llei 39/1988, de 28 de desembre Reguladora de les Hisendes Locals que afecta a 
l’Impost Béns Immobles, l’Impost Activitats Econòmiques i Taxa d´aprofitament 
especial del sòl, subsòl i vol de les vies públiques per empreses subministradores de 
serveis públics.  
 
Vistes les disposicions de la esmentada Llei, es proposa l’aprovació de les següents 
modificacions en les ordenances vigents per 2003, a l’efecte de que siguin publicades i 
aprovades definitivament abans de l´1 d’abril, per tot això s’acorda:  
 

 



PRIMER: Aprovar l’Ordenança Fiscal núm. 1 sobre bens immobles, amb ampliació 
dels redactat amb exempcions i bonificacions i tipus d´aplicació per l´exacció dels bens 
de característiques especials. 
 
SEGON: Aprovar la modificació general de l’ordenança fiscal núm. 3 per Impost 
d´Activitats Econòmiques, establint el règim de no subjecció, nous coeficients de 
ponderació, exempcions i bonificacions, que regiran a partir de l’exercici actual. 
 
TERCER: Aprovar una nova ordenança núm. 22 per la taxa que regularà l’ús privatiu 
especial del sòl, subsòl i vol de les vies públiques per empreses subministradores de 
serveis públics, per subministraments de gas, electricitat, telefonia, veu, dades, imatges, 
i altres anàlegs de mitjans tècnics a favor de les quals s’atorguin llicències 
d´aprofitament especial. 
 
QUART: Corregir la nova numeració de les ordenances per preus públics des de la 
núm. 23 a la núm. 26. 
 
PUNTS D’URGÈNCIA  
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde per argumentar la necessitat d’incorporar per urgència els 
següents punts: 
 

- Moció contra la guerra d’Iraq 
- Moció de suport a l’ex-regidor de Banyoles 
-  Moció contra les declaracions del President del Tribunal Constitucional, Sr. 
Jiménez de Parga 

 
S’aprova la urgència per unanimitat, entrant-se en el coneixement del fons dels 
assumptes incorporats. 
 
MOCIÓ CONTRA LA GUERRA A L’IRAQ 
 
Pren la paraula el Sr. Campdepadrós dient que la moció que es votarà ara no evitarà la 
guerra, però es millor la pau que la guerra.  
 
El Sr. Josep Andreu comenta que els EUA han intervingut en molts altres conflictes en 
els quals no hi havia petroli enmig. A ningú li agrada la guerra, però que s’ha de fer 
davant dictadors sanguinaris com Sadam Hussein que ja ha provocat milers de morts als 
poble d’Iraq. Tant de bo el Consell dels EUA s’arribi a una resolució pacífica.  
 
Intervé el Sr. Alcalde dient que mai es bona la guerra i que cal fer incís en el punt tercer 
de la moció que es vota. No està d’acord amb cap tipus de dictadura i qui no sigui capaç 
d’entendre’s amb el diàleg serà condemnat. 
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:  
 
Atès que desprès dels fets de d’11 de setembre de 2001 als EUA s’està donant una nova 
forma d’entendre les relacions internacionals, més basada en l’enfrontament que en la 

 



recerca de les vies del diàleg, i que relega a un paper secundaria a l’Organització de les 
Nacions Unides. 
 
Atès que el govern dels EUA ve expressant reiteradament la seva intenció de declarar la 
guerra contra l’Iraq, exigint a la Comunitat Internacional que se sumi a aquesta acció 
militar. 
 
Atès que les successives intervencions militars iniciades a l’Iraq, seguides de les 
sancions econòmiques, no han fet sinó empitjorar les condicions de vida de la població 
d’aquest país, i que una nova guerra només pot servir per incrementar la inestabilitat a 
l’Orient Mitjà i al món. 
 
Atès les mostres de rebuig a aquesta guerra de moltes altres ciutats i municipis del 
nostre estat, dels propis EUA, i de molts altres països del món,  
 
Atès que la majoria dels nostres ciutadans i ciutadanes es manifesten preocupats davant 
de la possibilitat de què aquesta guerra es produeixi, davant de la qual es mostren 
contraris. 
 
S’acorda:  
 
PRIMER: Pronunciar-se contraris a una guerra contra l’Iraq. 
 
SEGON: Demanar al govern espanyol: 

- Que defensi a tots els fòrums internacionals i especialment al Consell de 
Seguretat de les Nacions Unides, i en el si de la UE, una solució diplomàtica i 
pacífica per al conflicte de l’Iraq. 

- Que exigeixi l’aixecament de les sancions a l’Iraq, per evitar que la població 
continuï patint la situació de misèria que suposa el bloqueig.  

 
TERCER: Exigir al govern de l’Iraq: 

- El compliment de  la Resolució 1.441 del Consell de Seguretat de les NNUU 
- El compromís d’atorgar drets democràtics al seu poble i de respecte pels drets 

del poble Rurd. 
 

QUART: Unir-se a aquelles veus que des dels nostres municipis, així com de moltes 
altres ciutats d’EUA i de molts països del món, reclamen una solució pacífica al 
conflicte. 
 
CINQUÈ: Donar trasllat d’aquest acord al President del govern espanyol, als grups 
parlamentaris de les Corts Generals, del Parlament de Catalunya i del Parlament 
Europeu. 
 
 
MOCIÓ SUPORT EX-REGIDOR BANYOLES  
 

 



Pren la paraula el Sr. Josep Andreu dient que algú a de fer front a les factures 
multimilionàries de les assegurances  i per això l’Ajuntament és responsable subsidiari, 
per pagar les indemnitzacions. 
 
Intervé el Sr. Alcalde comentant que no es pot aplicar igual o similar pena entre el 
propietari del vaixell i els regidors de l’Ajuntament de Banyoles, sigui del color que 
sigui. 
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord: 
 
Vista la Sentència emesa pel jutjat del penal núm. 2 de Girona sobre el cas de 
l´enfonsament de la barca "L´Oca" a l´estany de Banyoles, que condemna en el mateix 
grau els responsables materials i l´autoritat política del municipi.  
 
Atès que es considera injusta i desproporcionada la sentència condemnatòria a 
l'exregidor de Medi Ambient de l'Ajuntament de Banyoles, Josep Alsina, pel tràgic 
naufragi de l'embarcació L'Oca a l'estany de Banyoles  
 
Atès que és injust que es responsabilitzi un representant local i es situï al mateix nivell 
que els propietaris de l'embarcació, condemnant-lo criminalment a dos anys i mig de 
presó. 
 
Atès que cal observar amb preocupació l'increment de l'exercici d'accions penals contra 
els electes locals per fets ocorreguts als municipis que, amb l'objectiu d'obtenir 
indemnitzacions de les Administracions públiques, acabin amb la responsabilitat penal 
dels alcaldes i dels regidors per fets dels quals no són directament responsables. 
 
Per tot això exposat anteriorment, s’acorda: 
 
PRIMER: Manifestar i traslladar la solidaritat del municipalisme català a l´Ajuntament 
de Banyoles i a l´exregidor d´urbanisme i medi ambient Josep Alsina. 
 
SEGON: Expressar la perplexitat que de manera general pateix el món local en veure la 
càrrega penal desproporcionada amb què s´ha penalitzat una responsabilitat política. 
 
TERCER: Estudiar la manera d´aprofundir la demanda que té presentada l´FMC en la 
via del contenciós administratiu sobre les competències en matèria de navegació en 
aigües internes. 
 
QUART: Recordar que hi ha milers de ciutadans que exerceixen d´electes locals, al 
servei dels seus municipis i que, davant circumstàncies com les que ara es presenten, 
encara és més d´agrair la seva dedicació. 
 
MOCIÓ CONTRA LES DECLARACIONS DEL PRESIDENT DEL TRIBUNAL 
CONSTITUCIONAL, SR. JIMÉNEZ DE PARGA 
 
Intervé el Sr. Campdepadrós dient que el President del Tribunal Constitucional és una 
garantia anticonstitucional a causa de les declaracions fetes. 

 



 
Pren la paraula el Sr. Josep Andreu dient que ERC no són ni  partidaris de la 
Constitució espanyola, ja amb la República hi havia una voluntat autonomista per tant 
Catalunya es una comunitat històrica. 
  
Comenta l’Alcalde que es convenient que el President del Tribunal Constitucional no 
faci aquestes consideracions respecte de la Constitució. 
 
Sotmès el dictament a votació s’acorda per unanimitat adoptar el següent acord: 
  
El passat 21 de gener de 2003 el President del Tribunal Constitucional, Jiménez de 
Parga va fer unes manifestacions on afirmava que el Principat, Euskadi o Galícia no 
tenen cap història real al seu darrere i només són considerades "comunitats històriques" 
pel fet d'haver tingut Estatut durant la II República espanyola. La seva incontinència 
verbal el va portar a defensar amb arguments ridículs que Andalusia sí que té una 
identitat històrica expressada a través del seu passat musulmà.  
  
Malgrat les demandes de rectificació per part de totes les forces polítiques  excepte el 
PP, el Sr. Jiménez de Parga s'ha mantingut en la seva postura negant que actualment 
tingui vigència la diferenciació que fa l'article 2on de la Constitució entre regions i 
nacionalitats. 
  
No és la primera vegada que el Sr. Jiménez de Parga fa declaracions en contra de la 
pluralitat nacional de l'Estat Espanyol; recordem com fa dos anys es va referir al 
"Lehendakari d'Oklahoma" en to despectiu contra el Govern Basc. 
  
El President del Tribunal Constitucional un cop més ha demostrat que el seu tarannà 
l'invalida per exercir el càrrec que ostenta. Algú que pensa i s'atreveix a dir públicament 
que catalans, bascos i gallecs són uns bruts, que negui les nacions històriques i es 
mantingui en el seu posicionament sense cap tipus de rectificació no pot representar al 
màxim òrgan garant de la Constitució.  
  
Cal tenir present que un dels puntals bàsics a partir dels quals es va consensuar la 
Constitució Espanyola, i per tant, l'actual model d'Estat democràtic espanyol va ser el 
respecte pels diversos pobles que formen part de l'Estat espanyol. Dins d'aquest context 
el Tribunal Constitucional té el difícil i delicat paper de vestir les relacions entre Govern 
Central i Comunitats Autònomes amb la qual cosa les seves interpretacions de la 
Constitució són la clau de volta que conformen a la pràctica els límits competencials de 
les Comunitats Autònomes i Govern Central. 
  
Però no només això, sinó que, pel que fa referència a les anomenades comunitats 
històriques, dins d'aquest estira i arronsa que representa la interpretació del marc 
constitucional, està en joc el desenvolupament i consolidació dels elements que les han 
conformat com a nacions al llarg de la història (identitat pròpia, llengua, cultura, etc.) o 
la seva dissolució dins l'homogeneïtat espanyola que pretenen autoritats com el Sr. 
Jiménez de Parga. 
  

 



En aquest sentit el pacte de convivència que va fer factible l'aprovació de la Constitució 
i l'establiment de l'Estat democràtic espanyol depèn, en gran mesura, de la 
interiorització d'aquest principi bàsic d'Estat plurinacional per part de tots els 
representants de les institucions que fan possible el respecte i desenvolupament del 
mateix. 
  
Per tots aquests motius es totalment inadmissible l'actitud i les manifestacions del Sr. de 
Parga que com a President del Tribunal Constitucional hauria de ser imparcial i jutjar 
objectivament tots els ciutadans de l'Estat. 
  
Però també cal tenir present que el Sr. Jiménez de Parga és President del Tribunal 
Constitucional perquè algú el va escollir. Recordem que el Sr. Jiménez de Parga va ser 
escollit President del Tribunal Constitucional el 12 de novembre de 2001, després d'una 
renovació dels magistrats que en formen part fruït d'un pacte entre PP i PSOE que va 
deixar sense representació a les comunitats històriques en aquest òrgan. Per tant, com en 
d'altres ocasions, els pactes estatals entre PP i PSOE provoquen reiterativament que 
personatges poc sensibles a la pluralitat nacional de l'Estat com el Sr. Jiménez de Parga, 
o també l'actual Defensor del Pueblo, arribin a càrrecs institucionals de l'Estat des d'on 
es posicionen clarament en contra de la diversitat nacional. Malauradament 
manifestacions com les del Sr. Aznar titllant les nacions històriques de guetos culturals 
donen a entendre que des del Govern espanyol tampoc existeix la sensibilitat suficient 
per reforçar el caràcter plurinacional de la Constitució. 
  
Per això s’acorda:  
  
PRIMER: Expressar el nostre rebuig a les declaracions del President del Tribunal 
Constitucional en contra de la plurinacionalitat de l'Estat espanyol que garanteix la 
Constitució al negar el caràcter de nacionalitats històriques establert en l'article segon, 
en referència a Catalunya, Euskadi i Galícia. 
  
SEGON: Manifestar que la convivència que va fer possible el consens al voltant de la 
Constitució Espanyola només es reforçarà si des de totes les institucions que 
representen l'Estat es manté una actitud responsable i sensible a la necessitat de garantir 
el respecte i desenvolupament de les diverses nacions, amb la seva identitat nacional i 
cultural específica, que conformen l'Estat Espanyol 
  
TERCER: Instar al Sr. Jiménez de Parga  que presenti la renúncia al seu càrrec a 
President del Tribunal Constitucional i també al càrrec de Magistrat del Tribunal 
Constitucional per haver deixat d'atendre amb diligència els deures del seu càrrec. 
  
QUART: Instar a tots els partits polítics amb representació al Congrés de Diputats i al  
Govern Central a consensuar entre totes les forces polítiques els representants de les 
diverses institucions des d'on es garanteix la pluralitat de l'Estat per tal que polèmiques 
com les que ha protagonitzat el Sr. Jiménez de Parga no es tornin a repetir. 
  
CINQUÈ: Notificar aquests Acords als diversos partits amb representació al Congrés 
de Diputats, al President del Tribunal Constitucional, al Govern Espanyol, al Govern de 

 



la Generalitat de Catalunya, al Parlament de Catalunya, a l'Associació Catalana de 
Municipis i a la Federació de Municipis de Catalunya. 
  
NOVÈ PUNT: PRECS I PREGUNTES  
 
Pren la pauraula el Sr. Campdepadrós fent el prec de que en les obres del Carrer Major 
es deixin els tubs passats de FECSA per tal de què si algun dia sigui necessàri per 
puguin passar els cables, en cas que es decidís soterrar la línia elèctrica. 
 
Contesta el Sr. Alcalde que ja es comentarà als tècnics perquè ho tinguin en compte i 
facin pressupost. 
 
El Sr. Campdepadrós felicita l’actuació feta per la Comissió de Govern en la Torre nº 16 
de la Muralla Alfons I desprès de diversos precs fets per ApM. 
 
No havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a tres quarts de dotze del 
vespre, i per constància del que s’hi ha tractat i dels acords adoptats, s’estén la present 
acta que signa el Sr. Alcalde, junt amb el Secretaria, que certifica. 
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per fer constar que aquesta acta consta de 6 folis números                a 
                  , ambdós inclosos. 
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